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Postboks 2507 
2100 København Ø 
 
 

Hovedbestyrelsesreferat 
 

6. september 2010 
HB-referat nr. 8/2010 
 
 
Ordinært hovedbestyrelsesmøde tirsdag den 17. august 2010, kl. 10.00 – 16.00, og onsdag den 
18. august kl. 9.00 – 16.00, i DTS-Huset, Hjalmar Brantings Plads 8, København Ø. 
 
 
Dagsorden: 1.   Velkomst 
 2.   Godkendelse af referat 
 3.   OK 2011 – udtagelse af krav 
 4.   Repræsentantskabsmøde 2010 
 5.   Ekstraordinær kongres 27. oktober 2010 
       - herunder vedtægtsændringer 
 6.   Finanslov 2011 
 7.   Indplacering – fuldmægtige/specialkonsulenter 
 8.   TR-tillæg 
 9.   Aftale- og forhandlingsret i lokalafdelingen i Tønder 
 10. Nyt fra udvalg 
 11. Enkeltsager 
 12. Gensidig orientering 
 13. Økonomi, godkendelse af regnskab for 2009 
 
 
Deltagere: Jørn Rise Forbundsformand 
 Marianne S. Nielsen Næstformand 
 Hans Kurt Larsen Chefkredsen 
 Søren Jacobsen DTS Kreds I (Nordjylland) 
 Nini Teisen DTS Kreds I (Nordjylland) 
 Svend Erik Mikkelsen DTS Kreds II (Midtjylland) 
 Charlotte Rosdahl Schou DTS Kreds II (Midtjylland) 
 Kim Jensen DTS Kreds III (Syddanmark) 
 Tina Iversen DTS Kreds III (Syddanmark) 
 Lene Höilund Jensen DTS Kreds IV (Midt- og Sydsjælland) 
 Kim Theil Møllmann DTS Kreds IV (Midt- og Sydsjælland) 
 Jan Magnusson DTS Kreds V (Nordsjælland) 
 Henning Rasmussen DTS Kreds V (Nordsjælland) 
 Peter Hansen DTS Kreds VI (København) 
 Christian Balle Hansen DTS Kreds VI (København) 
 Jens Norlund DTS Kreds VII (Hovedcentret m.v.) 
 Ulla Kær Andersen DTS Kreds VII (Hovedcentret m.v.) 
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 Ole Pedersen Redaktør 
 Merete Keller Berdiin Faglig sekretær 
 Anette Albrechtsen Faglig sekretær 
 Jan Nørner Faglig sekretær 
 Connie Mortensen Faglig sekretær 
 

 
Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til det ordinære hovedbesty-
relsesmøde. 
 
Poul Stensbek Pedersen, Kreds I (Nordjylland), deltog ikke i mødet på 
grund af ferie. Som suppleant deltog Søren Jacobsen. 
 
Hans Kurt Larsen, Chefkredsen, Svend Erik Mikkelsen, Kreds II (Midt-
jylland) og Peter Hansen, Kreds VI (København) deltog på grund af an-
den mødeaktivitet kun i mødet den 18. august 2010. 
 

 
2.   Godkendelse af referat 
  

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af det ordinære ho-
vedbestyrelsesmøde den 16. og 17. juni 2010. 

 
 
3.   OK 2011 – udtagelse af krav 
  

Forbundsformand Jørn Rise indledte punktet med at takke for de mange 
gode bidrag med forslag og ideer til krav til aftale- og overenskomstfor-
handlingerne i 2011, som er indsendt fra medlemmer, afdelinger og 
kredse m.v. 
 
Det er nu hovedbestyrelsens opgave at udtage og prioritere de krav, der 
skal gå videre. 
 
I forlængelse af hovedbestyrelsesmødet den 16. og 17. juni 2010 har 
Dansk Told & Skatteforbunds sekretariat udarbejdet nyt materiale inde-
holdende de krav, der på mødet blev indstillet til fremsendelse til CO 10 
eller tilbagevist til yderligere behandling i sekretariatet. Faglig sekretær 
Jan Nørner gennemgik dette materiale, som dannede baggrund for ho-
vedbestyrelsens behandling af kravene. 
 
De enkelte krav er opdelt i følgende tre overordnede hovedkategorier: 
 

 Generelle krav (CFU) 
 Generelle CO 10 krav (CO 10 / CFU) 
 DTS specielle krav (DTS) 

 
Indledningsvis havde hovedbestyrelsen en generel drøftelse af, hvordan 
forbundet overordnet ønsker at prioritere anvendelsen af den økonomi-
ske ramme, der bliver afsat ved aftale- og overenskomstforhandlingerne.  
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Helt overordnet var hovedbestyrelsen af den opfattelse, at Dansk Told & 
Skatteforbund skal stille krav om generelle lønstigninger, der som mini-
mum sikrer reallønnen. Forbundet har også flere generelle krav - bl.a. til 
forbedringer på pensionsområdet. 
 
Dansk Told & Skatteforbund vil dog også fremsætte en række specielle 
krav, som retter sig konkret mod medlemmerne i Skatteministeriet. 
Dansk Told & Skatteforbund prioriterer disse specielle krav højt, da de 
var med til at sikre lønfremgang til en række af forbundets medlems-
grupper ved de seneste aftale- og overenskomstforhandlinger. Det er 
endvidere gennem disse specielle krav, der kan ske opretning af eventuel-
le skævheder - og områder med efterslæb ville kunne tilgodeses. 
 
På baggrund af en grundig gennemgang og drøftelse af materialet 
med forslag til krav besluttede hovedbestyrelsen at udtage følgende 
generelle krav og generelle CO 10 krav: 
 

1. Generelle lønstigninger, der som minimum sikrer reallønnen 
2. Fastholdelse – og gerne forbedring – af pensionsforholdene for 

tjenestemænd og overenskomstansatte 
3. Afsættelse af pulje til specielle krav (eksempelvis DTS specielle 

krav) 
4. Forbedring af regler om seniorordninger og fratrædelsesordnin-

ger 
5. Forbedring af andre generelle rammeaftaler – eksempelvis ar-

bejdstid, TR-regler, Samarbejde og Samarbejdsudvalg og ferie 
 
Hovedbestyrelsen besluttede at udtage følgende DTS specielle krav: 
 

1. Dækningsområde for DTS aftaler (hele Skatteministeriets områ-
de), herunder uddannelseskrav til fuldmægtige 

2. Puljer til genopretning af nødlidende områder samt områder, 
hvor der efter hovedbestyrelsens opfattelse er et efterslæb – bl.a. 
assistentområdet herunder konsulenterne (Løngruppe 3 og 
Løngruppe 4), krav på chefområdet – med særligt fokus på tjene-
stemandsansatte afdelingsledere - samt specialkonsulenternes ba-
sisløn.  

3. Lønvilkår mv. for fuldmægtige 
4. Chefkonsulenternes lønvilkår 
5. Andre formål – eksempelvis særlige fridage 

 
Dansk Told & Skatteforbunds sekretariat har ikke kunne beregne de 
økonomiske konsekvenser vedrørende de forskellige krav. Årsagen hertil 
er, at forbundet endnu ikke fra CO 10 har modtaget de konkrete oplys-
ninger fra ”forhandlingsdatabasen”, der er forudsætningen for at kunne 
beregne økonomien i forslagene. 
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Hovedbestyrelsen bemyndigede derfor sekretariatet til efterfølgende 
at beregne de økonomiske konsekvenser i forbindelse med udtagel-
sen af de konkrete krav. 
 
Forbundet skal fremsende sine krav til CO 10 senest den 1. september 
2010. Herefter vil der være en periode, hvor Dansk Told & Skattefor-
bund vil gå i dialog med CO 10 for at konkretisere kravene, som efter-
følgende skal udveksles med arbejdsgivermodparten. 
 
I tilslutning til drøftelserne om krav til aftale- og overenskomstforhand-
lingerne i 2010 havde hovedbestyrelsen en grundig drøftelse af en række 
emner, der skal forhandles lokalt i Skatteministeriet. I forbindelse med 
forslagene til krav er der nemlig indsendt en række forslag vedrørende 
emner, som ikke naturligt falder ind under de overordnede aftale- og 
overenskomstforhandlinger men derimod kan forhandles lokalt i Skat-
teministeriet. 
 
Det gælder f.eks. emner som lønpolitik, senioraftale, personalepolitiske 
spørgsmål og arbejdstid.  
 
Konkret omkring arbejdstid, skal der optages lokale forhandlinger med 
SAC om arbejdstidsaftalen. Derfor vil de faglige sekretærer Anette Al-
brechtsen og Connie Mortensen indkalde repræsentanter fra kredsene til 
et møde, hvor de forskellige elementer kan drøftes. 

 
 
4.   Repræsentantskabsmøde 2010 
og 
5.   Ekstraordinær kongres 27. oktober 2010 - herunder vedtægtsændringer 
  

Dansk Told & Skatteforbund afholder ordinært repræsentantskabsmøde 
den 26. oktober 2010 og ekstraordinær kongres den 27. oktober 2010 
med behandling af forslag til ændring af forbundets vedtægter, så tillids-
repræsentantstrukturen afpasses den aftale, der er indgået med Skattemi-
nisteriet. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede dagsorden for de to møder og besluttede, 
at de indkaldes med følgende dagsordener: 
 
Repræsentantskabsmøde 26. oktober 2010 kl. 10.00 
  
1. Velkomst v/forbundsformand Jørn Rise 
2. Valg af dirigent og mødesekretær 
3. Siden sidst 
4. Ret og pligt for tillidsrepræsentanter 
5. Arbejdsmiljø 
6. Kompetence 
7. Foreløbig godkendelse af regnskabet for 2009 
 
Ekstraordinær kongres 27. oktober 2010 kl. 9.00 



Dansk Told & Skatteforbund Hovedbestyrelsesreferat nr. 7/2010 Side 5 

  
1. Kongressens åbning 
2. Vedtagelse af forretningsorden for kongressen 
3. Valg af dirigent, mødesekretær og stemmetællere 
4. Behandling af forslag til ændring af forbundets vedtægter 
5. Eventuelt 

 
Indkaldelser til de to møder sendes ud i løbet af uge 34. 
 
De delegerede, som ikke samtidig er repræsentanter, inviteres til at delta-
ge i middagen den 26. oktober om aftenen. Der arrangeres ligeledes 
overnatning for de pågældende. 
 
Hvis de delegerede ønsker at deltage i hele repræsentantskabsmødet har 
de mulighed for at deltage som gæster. Der søges dog ikke tjenestefrihed 
for de delegerede den 26. oktober, og de skal derfor selv tage fri, hvis de 
ønsker at deltage hele dagen. 
 
Kredsene har mulighed for at invitere øvrige gæster mod en betaling på 
1.500 kr. pr. deltager. Denne betaling dækker alle måltider samt overnat-
ning. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede forslag til dirigent for møderne. Sekretariatet 
vil tage kontakt. 
 
 
Vedtægtsændringsforslag 
Forbundsformand Jørn Rise indledte behandlingen af vedtægtsændrings-
forslaget med at understrege, at forslaget er forsøgt udarbejdet på bag-
grund af den aftale, der er indgået med HR-direktør Birte Deleuran. 
 
Redaktør Ole Pedersen gennemgik forslaget til vedtægtsændringer samt 
protokollat. Undervejs ved gennemgangen drøftede hovedbestyrelsen 
forslagene. 
 
Det indgår, at vedtægtsændringerne vil træde i kraft umiddelbart efter 
vedtagelsen på den ekstraordinære kongres. På baggrund af medlemstal-
let pr. 1. november 2010 skal der derfor afholdes ekstraordinær general-
forsamling i lokalafdelingerne inden udgangen af november 2010, og 
ekstraordinær generalforsamling eller repræsentantskabsmøde i kredsene 
inden udgangen af december 2010, således at den nye tillidsrepræsen-
tantstruktur er på plads den 1. januar 2011. 
 
Sekretariatet vil udarbejde forslag til standardvedtægter, som kan sendes 
ud til lokalafdelinger og kredse inden de ekstraordinære møder. 
 
Tina Iversen, Kreds III (Syddanmark), henviste til den specielle situation 
for medlemmerne i Padborg, som hører under lokalafdelingen i Middel-
fart, og opfordrede til, at de får mulighed for ekstraordinært at vælge en 
tillidsrepræsentant, som indgår i afdelingsbestyrelsen i Middelfart. 



Dansk Told & Skatteforbund Hovedbestyrelsesreferat nr. 7/2010 Side 6 

 
Hovedbestyrelsen besluttede, at forslaget til vedtægtsændringer nu 
justeres på baggrund af debatten på mødet, og at dette forslag sendes 
ud til skriftlig behandling i hovedbestyrelsen, inden det sendes ud til 
tillidsrepræsentanterne. 
 
Der afholdes informationsmøder for kredsbestyrelserne vest for Sto-
rebælt den 16. september og øst for Storebælt den 17. september, 
hvor vedtægtsforslaget bliver gennemgået og kan drøftes nærmere 
inden behandling i kredsbestyrelser og lokalafdelinger. Fra sekreta-
riatet deltager forbundsformand Jørn Rise, næstformand Marianne 
Nielsen og redaktør Ole Pedersen i disse møder. 

 
 
6.   Finanslov 2011 
 

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at formændene for persona-
leorganisationerne i Skatteministeriet er blevet indkaldt til et møde med 
skatteministeren og departementschefen den 24. august 2010, hvor der vil 
blive orienteret om finanslovsforslagets konsekvenser for Skatteministe-
riet. 
 
Hovedbestyrelsen havde en generel drøftelse af de forventninger, der er 
til finanslovsforslaget – herunder hvilke konsekvenser det kan få for de 
ansatte i Skatteministeriet. Hovedbestyrelsen drøftede herunder hvilke 
initiativer, der bl.a. kan iværksættes overfor forbundets tillidsrepræsen-
tanter, så de er klædt bedst muligt på til at støtte medlemmerne, hvis der 
måtte komme afskedigelser. 
 
Dansk Told & Skatteforbund vil i den kommende tid have fokus rettet 
mod finanslovsforslagets konsekvenser for Skatteministeriets økonomi – 
herunder søge at påvirke de politiske beslutningstagere i processen frem 
mod indgåelse af et forlig omkring finansloven for 2011.
  

 
7.   Indplacering – fuldmægtige/specialkonsulenter 
  

Forbundsformand Jørn Rise gav hovedbestyrelsen status på problemstil-
lingerne i forbindelse med præcisering af forbundets organisationsaftale 
på fuldmægtigområdet m.v., således at den kommer til at dække hele 
Skatteministeriets område. 
 
Præciseringen blev aktuel, da Intern Revision blev flyttet fra SKAT til 
Skatteministeriets Departement i 2009 – og er siden yderligere aktualise-
ret af den seneste sammenlægning med etablering af Hovedcentret. 
 
Jørn Rise og faglig sekretær Jan Nørner havde samme dag været til møde 
med sekretariatschef Mariann Skovgaard i SKAF og drøftet de forskelli-
ge problemstillinger. Der arbejdes på en samlet løsning mellem CO 10 og 



Dansk Told & Skatteforbund Hovedbestyrelsesreferat nr. 7/2010 Side 7 

Personalestyrelsen, hvor også spørgsmålet om hvilke uddannelser, der er 
omfattet af organisationsaftalen, vil blive inddraget. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede sagen og understregede, at det er vigtigt, at 
organisationsaftalens dækningsområde kommer på plads, således at de 
berørte medlemmer kan få sikkerhed omkring deres ansættelsesvilkår. 
 
Jørn Rise orienterede videre om en henvendelse fra afdelingsformand Ole 
Bagger Pedersen i Odense omkring den information, der blev sendt ud 
efter hovedbestyrelsens beslutning på junimødet om at opgive at anlægge 
sag omkring indplacering af fuldmægtige og specialkonsulenter i forbin-
delse med overgangen fra kommunale til statslige ansættelsesvilkår. 
 
Hovedbestyrelsen havde en grundig drøftelse af sagens forløb og de reak-
tioner, den har givet anledning til – herunder en evaluering af den udmel-
ding, der er udsendt i NYT fra DTS. Hovedbestyrelsen vil fremadrettet 
søge at få afhjulpet nogle af de lønmæssige uhensigtsmæssigheder, som 
sagen har givet anledning til, ved aftale- og overenskomstforhandlingerne 
i 2011. 
 
Hovedbestyrelsen må på baggrund af sagens forløb og advokatens og CO 
10´s grundige arbejde konstatere, at spørgsmålet om indplacering ikke 
var noget ”tag selv bord” men omfattet af ledelsesretten, og SKATs le-
delse var derfor berettiget til at foretage indplaceringen, som det er sket. 
 
Forbundet vil nærmere vurdere, om der er behov for afholdelse af yderli-
gere møder i sagen for at sikre, at den bliver lukket på rette vis. 

 
 
8.   TR-tillæg 
 

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om direktionens udspil omkring 
en ny aftale om TR-tillæg. Det indgår bl.a., at direktionen ønsker, at det 
samlede tillæg skal fordeles mellem personaleorganisationerne på en an-
den måde, end det sker i dag – og at tillæg fremover skal fordeles ved re-
gionale forhandlinger. 
 
Hovedbestyrelsen havde en grundig drøftelse af de forskellige aspekter i 
forbindelse med fordeling af TR-tillæg. 
 
Hovedbestyrelsen gav bemyndigelse til forbundsformanden til de 
kommende forhandlinger med direktionen og de øvrige personaleor-
ganisationer. 

  
 
9.   Aftale- og forhandlingsret i lokalafdelingen i Tønder 
 

Hovedbestyrelsen besluttede på mødet i juni, at aftale- og forhandlings-
retten for en række medlemmer ved lokalafdelingen i Tønder skulle for-
blive ved lokalafdelingen i Tønder og ikke flyttes til kredsformanden, 
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som de havde ønsket. Beslutningen var bl.a. begrundet i, at bestyrelsen 
for lokalafdelingen var blevet anmodet om at give forslag til løsning af 
samarbejdsproblemerne blandt medlemmerne af lokalafdelingen, og at 
dette svar endnu ikke var modtaget. 
 
Bestyrelsen har efterfølgende sendt et svar på denne anmodning den 17. 
august 2010. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede sagen og besluttede, at forbundsformand 
Jørn Rise og kredsformand Kim Jensen skal afholde et møde med 
involverede personer fra Tønder. 
 
Uanset hvem, der er valgt til bestyrelsen i lokalafdelingen i Tønder, 
så varetages aftale- og forhandlingsretten for medlemmerne i Tønder 
i et samarbejde mellem lokalafdelingens formand og formanden for 
Kreds III (Syddanmark). Denne model opretholdes indtil samar-
bejdsrelationerne blandt medlemmerne i Tønder er normaliseret. 

 
 
10. Nyt fra udvalg 
 

Kompetenceudvalget 
Faglig sekretær Anette Albrechtsen orienterede om arbejdet i forbundets 
Kompetenceudvalg. 
 
Der er indkaldt til et møde i TR-netværket på kompetenceområdet den 
25. august 2010, hvor der bl.a. skal drøftes videreuddannelse i SKAT. 
 
Kompetenceudvalget under Skatteministeriets Hovedsamarbejdsudvalg 
(HSU-K) afholder møde den 26. august 2010, hvor der bl.a. skal drøftes 
kompetencemidler. 
 
Det er vigtigt, at de CLOPU-midler til kompetenceudvikling, der er afsat 
til Dansk Told & Skatteforbunds medlemmer, bliver anvendt. Der er der-
for centralt, at tillidsrepræsentanterne har fokus på medlemmernes behov 
for kompetenceudvikling. 
 
Arbejdsgruppen om medarbejderudviklingssamtalerne starter op igen den 
16. september, og der er også indkaldt til møde i projektet omkring ar-
bejdskultur. 
 
Inddrivelsesudvalget 
Formanden for Inddrivelsesudvalget, Lene Höilund Jensen, orienterede 
om, at udvalget har planlagt et møde i september. 
 
Udvalgsformanden har været i kontakt med pressen i løbet af sommerfe-
rien. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede forskellige projekter, som retter sig mod ind-
drivelsesområdet. 
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Arbejdsmiljøudvalget 
Faglig sekretær Connie Mortensen orienterede om aktuelt fra Arbejds-
miljøudvalget, som afholder sit næste møde den 30. august 2010. 
 
Arbejdsmiljøudvalget gennemfører en stresskampagne rettet mod for-
bundets medlemmer i løbet af efteråret. 
 
Udvalgets formand Tina Iversen deltager i et afsluttende evalueringsmø-
de omkring APV-undersøgelsen. 
 
Søren Jacobsen pegede på behovet for, at der etableres en forbindelse 
mellem det regionale samarbejdsudvalg og det sikkerhedsarbejde, der fo-
regår i regionerne på tilsvarende vis, som der er etableret en forbindelse 
på det overordnede niveau. 
 
Skatteudvalget 
Formanden for Skatteudvalget, Charlotte Rosdahl Schou orienterede om 
arbejdet i Skatteudvalget. Udvalget afholdt møde den 29. juni, hvor der 
bl.a. blev drøftet finanslov og produktions- og indsatsplanen for 2010. 
 
SKAT er i gang med at gennemføre en ny compliance-undersøgelse, som 
endnu ikke er afsluttet. 
 
Charlotte Rosdahl Schou har sammen med forbundsformand Jørn Rise 
deltaget i et møde i skatteudvalget under Unionen af Finanspersonale i 
Europa (UFE).  

 
 
11. Enkeltsager 
  

Forbundsformand Jørn Rise orienterede hovedbestyrelsen om konkrete 
enkeltsager, der vedrører medlemmer. Der refereres ikke fra punktet. 

 
 
12. Gensidig orientering 
  

Hovedbestyrelsen drøftede status på de regionale tillægsforhandlinger og 
retningslinjer for processen – herunder bl.a. udveksling af materiale og 
informationer mellem kredsene. 
 
Faglig sekretær Jan Nørner udarbejder forslag til retningslinjer for pro-
cessen på baggrund af de retningslinjer, der blev udsendt sidste år - kom-
bineret med de erfaringer, der efterfølgende er indhøstet. 
 
Informationerne udveksles primært mellem kredsformændene og næst-
formændene. Hvis der udveksles informationer direkte med tillidsrepræ-
sentanter, skal der sendes en kopi til kredsformanden og næstformanden, 
så de er orienteret. 
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Den kredsformand, der har aftaleretten for det pågældende medlem, har 
initiativforpligtigelsen. 
 
 
Forbundsformand Jørn Rise orienterede bl.a. om følgende: 
 
 Der er endnu ikke opnået enighed med de øvrige personaleorganisati-

oner om besættelsen af næstformandsposten i Skatteministeriets Ho-
vedsamarbejdsudvalg (HSU). 

 
Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet skal holde fast på, at 
man som den største personaleorganisation ønsker at besætte 
næstformandsposten i HSU. 

 
 Undersøgelsen om gaver m.v. til chefer er endnu ikke afsluttet. 

 
 

Kim Jensen, Kreds III, orienterede om en tillidsrepræsentant, der havde 
sendt en forespørgsel ind til sekretariatet via mail, som ikke var blevet 
besvaret. 
 
Jørn Rise understregede, at der normalt altid vil blive givet kvittering for 
en mail, som ikke umiddelbart kan besvares, men at det pågældende til-
fælde nu vil blive undersøgt nærmere i sekretariatet. 

 
 
13. Økonomi, godkendelse af regnskab for 2009 
 

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om regnskabsoversigterne pr. 30. 
juni og 31. juli 2010. Oversigten pr. 31. juli 2010 udviser et overskud på 
2.914.000 kr. mod et budgetteret overskud på 1.672.000 kr. 
 
 
Hovedbestyrelsen gennemgik det færdige udkast til forbundets regnskab 
for 2009 samt Deloittes revisionsprotokollat til årsregnskabet for 2009. 
 
Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev regnskabet for 2009, 
som nu indstilles til foreløbig godkendelse på repræsentantskabsmø-
det den 26. oktober 2010 samt endelig godkendelse på kongressen i 
2011. 
 
Hovedbestyrelsen underskrev revisionsprotokollatet til årsregnska-
bet for 2009. 
 
 
Forbundet har fra Rambøll Management Consulting A/S modtaget et til-
bud på licens til et system, der kan anvendes til medlemsundersøgelser 
m.v. Systemet vil bl.a. kunne anvendes til elektronisk at gennemføre de 
vejledende urafstemninger, som nogle kredse vil afholde i forbindelse 
med godkendelse af aftale- og overenskomstresultatet. 
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Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet kan indgå aftale med 
Rambøll omkring licens til anvendelse af systemet. 
 
 
Næstformand Marianne Nielsen orienterede om, at den tidligere kreds-
kasserer, som har fået dom for uretmæssigt at have udbetalt beløb til sin 
egen konto, er begyndt at afdrage sin gæld til forbundet. 

 
 
 
  
 Jørn Rise  Ole Pedersen 
 
 
 

Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 13. september 2010 
 
 
 
 
 
Jørn Rise Marianne S. Nielsen

Poul Stensbek Pedersen Nini Teisen

Svend Erik Mikkelsen Charlotte Rosdahl Schou

Kim Jensen Tina Iversen

Lene Höilund Jensen Kim Theil Møllmann

Jan Magnusson Henning Rasmussen
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Peter Hansen Christian Balle Hansen

Jens Norlund Ulla Kær Andersen

Hans Kurt Larsen  
 

 


